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§ 1 
Anmälan av justerare och dag för justering  
  
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 17 juni 2021 hade justerats den 18 juni 2021. Ordförande 
tillkännagav att dagens protokoll skulle justeras den 30 augusti 
2021. Johanna Karlsson utsågs att jämte ordföranden justera 
protokollet. 
  
Sammanträdet genomfördes på grund av rådande restriktioner med 
begränsad närvaro i sammanträdesrummet. Kjell-Åke Karlsson (M), 
Britt Tryding (M), Lou-Ann Wejke-Norberg (M), Maria Kihlström 
(M), Henrik Sjölander (M), Fritz Lennáard (M), Arvid Vikman 
Rindevall (S), Gunnel Horm (S), Mårten Svensson Risdal (S), Jan-
Åke Porseryd (S), Felicia Schartner Giertta (S), Maria Ekberg (V), 
EvaLena Varhelyi (V), Daniel Nilsson-Brodén (V) samt 
tjänstepersonerna Catharina Liljedahl, Lena Forsberg, Lisa 
Maidell, Helena Åkerlindh, Pål Tennek, Ulrika Dahnell och Frida 
Mattsson deltog på distans under paragraferna 1-19. Katarina 
Eriksson och Lena Slotte deltog under paragraferna 1-28. 
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§ 2 
Anmälan av medborgarförslag  
  

Beslut 
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutar enligt förvaltningens 
förslag: 
  
Medborgarförslag om parkstädning 
Dnr KUNG 2021/302 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för besvarande. 
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§ 3 
Medborgarförslag om skräp och återvinning  
Svar på medborgarförslag 
KUNG 2021/274 
 

Beslut  
  

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
  

2. Medborgarförslaget lämnas för kännedom till till 
trafiknämnden och Stcockholm Vatten och Avfall AB. 

 

Sammanfattning av ärendet  
  
Frågan om att utöka möjligheten till ersättning för skräp skulle 
kräva en styrning på stadsövergripande eller nationell nivå samt 
samverkan med privata aktörer. Förvaltningen föreslår att 
medborgarförslaget lämnas för kännedom till trafiknämnden och 
Stockholm Vatten och Avfall AB. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/274-3 Medborgarförslag om skräp och 
återvinning 

 KUNG 2021/274-2 Medborgarförslag om skräp och 
återvinning för publicering 
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§ 4 
Månadsrapport juli  
KUNG 2021/97 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna månadsrapport juli 2021 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen prognostiserar ett överskott om 19,5 mnkr efter 
resultatöverföringar. De ekonomiska effekterna av pandemin är 
fortsatt märkbara och påverkar förvaltningens prognos Störst 
ekonomisk påverkan har den pågående pandemin inom 
äldreomsorgen som visar ett större överskott som främst hänförs till 
färre köp av vård- och omsorgsplatser än budgeterat. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/97-10 Månadsrapport 07 Juli 2021 
 KUNG 2021/97-10.2 Bilaga 1 Sjukfrånvaro 
 KUNG 2021/97-10.1 Bilaga 2 Verksamhetsvolymer och 

statistik 
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§ 5 
Delegationsordningen  
KUNG 2021/94 
 

Beslut  
  
1. Kungsholmens stadsdelsnämnd delegerar samtliga beslut som 
delegeras till tjänsteperson, och som anges i den bilagda 
delegationsordningen, till förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § 
kommunallagen. 
  
2. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera ärendena 
till lägst den nivå som finns angiven i delegationsordningens 
kolumn ”Lägsta nivå”. 
  
3. Beslut som delegeras ska anmälas i den ordning som anges i 
kolumnen ”Beslutsform” i delegationsordningen 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Stadsdelsnämnden kan med stöd i kommunallagen uppdra åt 
presidiet, ett utskott, en ledamot eller ersättare att besluta på 
nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. 
Delegationsordningen behöver kompletteras för beslut inom 
förskolan. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/94-8 Delegationsordning för Kungsholmen 
stadsdelsnämnd 

 KUNG 2021/94-7 Delegationsordning-delegerade beslut 
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§ 6 
Fyllnadsval till stadsdelsnämndens sociala delegation  
KUNG 2021/333 
 

Beslut  
  
Till ersättare i sociala delegationen utses Paulina Draganja (L). 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
En av sociala delegationens ersättare har lämnat sitt uppdrag i 
stadsdelsnämnden och uppdraget är för närvarande vakant. Ny 
ersättare utses. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/333-1 Fyllnadsval till stadsdelsnämndens 
sociala delegation 
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§ 7 
Corona-pandemin och äldreomsorg  
Svar på skrivelse om coronapandemin inom äldreomsorgen 
på Kungsholmen 
KUNG 2021/266 
 

Beslut  
  
Skrivelsen anses besvarad med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen instämmer med skribenterna om vikten av öppenhet 
och transparens. Offentlighetsprincipen innebär rätten att ta del av 
allmänna handlingar som inte är sekretessbelagda. Förvaltningen är 
alltid mycket noga med att följa offentlighetsprincipen och att 
lämna ut uppgifter som inte är sekretessbelagda. 
 
  

Särskilt uttalande 
Johanna Karlsson (S) och Marie-Louise Siverstrand (V) lämnade 
följande gemensamma uttalande. 
  
Vi beklagar att det saknas uppgifter i förvaltningens svar om antalet 
avlidna och smittade inom äldreomsorgen på Kungsholmen under 
pandemin, vilket vi efterfrågade i vår skrivelse. 
  
Vi hälsar med tillfredsställelse att förvaltningen instämmer i vår 
synpunkt om öppenhet och transparens i frågan. Tyvärr saknas den 
öppenheten och transparensen i svaret. 
  
Som vi underströk i vår skrivelse är det viktigt att belysa vad som 
hänt inom äldreomsorgen under pandemin, som besked till 
allmänheten, men också som information för oss ansvariga 
politiker. 
  
Det borde vara möjligt att redovisa antalet avlidna och smittade i 
”klumpsummor” (utan att redovisa enskilda individer). I första hand 
för Kungsholmen alternativ för Stockholms stad som helhet. Men 
också i uppdelningen egen regi, entreprenad och privat regi.  
  
För att ge oss ansvariga politiker i Stadsdelsnämnden insyn bör det 
vara möjligt att med sekretess (medelst de rosa lapparna) delge 
nämndens ledamöter + ersättare mer detaljerade uppgifter om 
antalet avlidna respektive smittade inom äldreomsorgen? (På 
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samma sätt som vi delges sekreta uppgifter i faderskapsärenden, 
Lex Sarah-anmälningar mm.) 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/266-2 Svar på skrivelse om Corona-pandemin 
inom äldreomsorgen på Kungsholmen 

 KUNG 2021/266-1 Corona äldreomsorg  
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§ 8 
Sjötrafikutredning  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUNG 2021/258 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Regionfullmäktige beslutade i samband med budget 2019 att 
trafiknämnden under mandatperioden ska påbörja arbete med att 
forma framtidens sjötrafik. Ett första samråd kring 
Sjötrafikutredningen del 1 genomfördes 2020, vilken Norrmalms 
stadsdelsnämnd lämnade synpunkter på. Utifrån de synpunkter som 
kom in under det första samrådet och fortsatta analyser har 
utredningen genomgått revideringar. Till följd av detta genomförs 
nu ytterligare ett samråd. 
 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
Johanna Karlsson (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Socialdemokraterna. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Johanna Karlsson (S) reserverade sig med hänvisning till sitt förslag 
enligt följande: 
  
Stadsdelsnämnden beslutar att delvis godkänna kontorets förslag. 
Stadsdelsnämnden beslutar att därutöver anföra följande. 
  
Region Stockholm föreslog i den tidigare versionen av 
sjötrafikutredningen att de dramatiskt skulle minska 
skärgårdstrafiken med båt via centrala Stockholm. Huvudförslaget 
var att flytta sjötrafiken från centrala Stockholm till bytespunkter 
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längre ut i skärgården där den istället kopplas ihop med 
landkollektivtrafik, framförallt buss. 
  
En direkt konsekvens skulle bli att båttrafiken från centrala 
Stockholm med uppskattade skärgårdsturer till skärgården minskar 
väsentligt. Omfördelningen skulle leda till att nästan alla turister 
och deltidsboende i skärgården i praktiken tvingas åka långa 
bussresor innan de kan kliva på en båt för att ta sig till skärgården. 
Dessutom förkortas båtresorna kraftigt. 
  
Det tidigare förslaget innebar att de som bor permanent på öarna 
kan få kortare restid men också att mindre attraktiva färdsätt leder 
till betydligt färre turister i skärgården. Skärgårdsupplevelsen för 
många turister handlar om båtupplevelsen och att kunna åka genom 
övärlden. Med detta förslag upphör nästan all denna trafik. 
  
Det nya reviderade förslaget är ett steg i rätt riktning. Vi menar 
dock att det måste garanteras att båttrafiken organiseras så att den 
ökar antalet besökare i skärgården och gör det lättare att nyttja 
denna vackra miljö, inte tvärtom. Det ska inte vara några få 
förunnat att kunna ta sig ut i skärgården. Dessutom är turismen en 
viktig inkomstkälla för boende i skärgården. Vill man ha en levande 
skärgård måste entreprenörerna på våra öar också kunna försörja 
sig. 
  
Vi ser risker med att skärgårdstrafiken mer och mer ska lämnas till 
marknadskrafterna. Privata aktörer som kanske inbjuds kommer att 
höja priserna och det blir svårare ta sig ut med en skärgårdsbåt. 
Skärgården måste vara en tillgång för alla i regionen. Inte bara ett 
fåtal som har råd att betala för dyra båttransporter. 
  
  
       

Särskilt uttalande 
Max Almflod (SD) lämnade följande särskilda uttalande. 
  
Sverigedemokraterna välkomnar att Region Stockholm utreder 
framtidens sjötrafik både inom stadens område och det som ligger 
utanför Stockholms stad inom regionen. Sjötrafiken kommer att 
vara en viktig faktor för stadens och regionens framtida 
transportinfrastruktur för att säkra en attraktiv och växande 
storstadsregion för såväl besökare som boende. Ur ett 
framkomlighetsperspektiv kompletterar kollektivtrafik till land och 
till sjöss varandra. Stockholm är en av världens vackraste städer 
med sin natur och skärgårdslandskap och vi anser att det är viktigt 
att kunna ta sig direkt från innerstaden direkt med båt längst ut i 
ytterskärgården. Att kraftigt minska möjligheten att ta båten hela 
sträckan för att i stället hänvisa resenärer att åka buss eller bil till 
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noder är både dåligt både för besöksnäringen och för miljön. Den 
framtida båttrafiken som redan idag kan vara helt klimatneutral ska 
beredas plats och kopplas ihop med Stockholms stads 
infrastruktursystem på land i betydligt högre grad än idag. Vilken 
stad, förutom Venedig, kan vara mer lämplig för att utveckla sin 
infrastruktur med sjötrafik än Stockholm? En väl genomförd 
planering inom regionen har stora förutsättningar för att avlasta 
både spår-och vägtrafiken. Framför allt besöksnäringen skulle 
kunna beredas fler transporter på vatten inom staden. Kanske med 
en ökande trafik på sommaren? Det skulle locka än fler besökare till 
en av världens vackraste huvudstäder, vårt Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/258-2 Remiss om Sjötrafikutredning del 1 
 KUNG 2021/258-1.3 Sjötrafikutredning del 1 
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§ 9 
Riktlinjer för trafikbryggor  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUNG 2021/272 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen välkomnar en utveckling av pendelbåtstrafiken, som 
för Stockholms innerstad och Kungsholmen innebär en ökad 
tillgänglighet både för arbetspendlingen till alla de arbetsplatser 
som finns inom stadsdelsområdet, samt för Kungsholmens 
invånares möjlighet att ta sig till sina arbetsplatser i andra delar av 
Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/272-4 Riktlinjer för trafikbryggor 
 KUNG 2021/272-1.3 RiBrygga - Remissutgåva 
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§ 10 
Handlingsplan för skadedjursbekämpning  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUNG 2021/157 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Trafikkontoret har tagit fram en handlingsplan för 
skadedjursbekämpning. Förvaltningen välkomnar handlingsplanen 
och anser att de aktiviteter som berör stadsdelsförvaltningarna är 
rimliga och ligger linje med förvaltningens arbete med parker och 
grönområden. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/157-2 Handlingsplan för 
skadedjursbekämpning  

 KUNG 2021/157-1.3 Bilaga 1 - Handlingsplan för 
skadedjursbekämpning. Svar på uppdrag från 
kommunfullmäktige 
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§ 11 
Serveringstillstånd Mariedals Trädgårds Café  
Svar på remiss från socialnämnden 
KUNG 2021/318 
 

Beslut  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
De ansökta alkoholdryckerna är spritdrycker, vin, starköl och andra 
jästa alkoholdrycker. Baserat på verksamhetens inriktning samt läge 
befaras inte att alkoholserveringstillstånd skulle medföra någon 
nackdel utifrån en social bedömning. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/318-2 Tjänsteutlåtande 
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§ 12 
Anmälan av delegationsbeslut  
  
Beslut 2021-07-08 av stadsdelsdirektören om svar på remiss om 
reviderade föreskrifter för avfallshantering, dnr KUNG 2021/314. 
  
Beslut 2021-08-18 av stadsdelsnämndens ordförande om svar på 
remiss om utfasningsutredningen av fossila drivmedel, KUNG 
2021/346. 
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§ 13 
Socialnämndens socialtjänstrapport 2020  
KUNG 2021/287 
 
  
Anmälan av socialnämndens socialtjänstrapport 2020 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/287-2 Socialtjänstrapport 2020 bilaga (1) 
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§ 14 
Anmälan av balanslista  
  
Anmälan av balanslista augusti 
 

Sida 18 (23)



Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-08-26 

§ 15 
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
  
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 23 
augusti 
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§ 16 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet  
  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 23 augusti 
 

Sida 20 (23)



Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-08-26 

§ 17 
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen  
  
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 19 augusti 
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§ 18 
Stadsdelsnämndens frågor  
  

 Skrivelse från Max Almflod (SD) om polisens beslut 
angående ordningsvakter KUNG 2021/359. Skrivelsen 
överlämnades till stadsdelsförvaltningen för beredning. 
  

 Fråga från Lennart Kuick (MP) om att våld mot barn inte 
polisanmäls. Förvaltningen återkommer med svar. 
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§ 19 
Information från stadsdelsförvaltningen  
  
Helena Åkerlindh informerade om: 
  
Invigning av Signalparken. 
  
Skräpplockningskampanj den 18 september 
  
Dialog pågår om utegymet om Stora Essingen 
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